
Ortografia de g / j  

 

 

  El so de joc s'escriu:  

●​ J davant de a, o, u: rajar, rajolí, julivert...  
●​ G davant de e, i: gener, girafa...  
●​ Excepcions:  

1.​ escrivim J davant dels grups -ecc-, -ect-: 

injecció, injectar...  
2.​ en el verb jeure: jec, jeus, jeu...  
3.​ en els noms bíblics: Jesús, Jerusalem, Jeremies 

i derivats: jesuïta...  
4.​ en uns quants noms d'origen estranger: jersei, jerarquia, 

jeroglífic, majestat...  
 

 

 

1.​ Completa els mots següents amb G/J:  

mon_a​ ​ mon_es​ ​ _ermà​ ​ _enoll​
​  

E_ipte ​​ _elat​ ​ ​ taron_a ​ ​ taron_es ​  

ra _ola​​ _ardí ​ ​ _el ​ ​   ​ eixu_ar  

_eniva ​​ _uliol ​ ​ _ener ​ ​ _ent  

ar_ila ​ ​ rè_im ​ ​ _udici ​ ​ _inesta  

a_udar ​ tru_a​ ​ pro_ecte ​ ​ _eroglífic  

_ersei ​​ _erarquia ​ ​ tra_ecte​ ​ ma_estat  

sub_ecte ​ _erani ​ ​ _erra ​ ​ _espa  

_aqueta ​ _esuïta ​ ​ _eure ​ ​ tar_eta 

_ubilació ​ _udici ​ ​ in_ectable ​ _oguines  

 



2.​Escriu la forma del plural dels grups següents:  

Ex. barreja dolça > barreges dolces  

1. Platja blanca 

2. Esponja grega  

3. Taronja dolça  

4. Cabra boja  

5. Flor roja  

3.Escriu la forma del singular dels grups següents:  

Ex. pluges àcides > pluja àcida  

1. menges amargues  

2. corretges tallades  

3. mitges foradades 

 4. truges velles  

5. alforges plenes  

 


